
PROTOKÓŁ Nr 41/2022

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 29 marca 2022 r. w Sali

posiedzeń Urzędu  Gminy Grunwald 

Posiedzenie rozpoczęto godz. 10:00 –  zakończono godz. 11:45

Przewodniczył: Pani Małgorzata Kamińska  – Przewodnicząca  Komisji Kultury Oświaty i Zdrowia 
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1 Pan Adam Szczepkowski – Wójt Gminy, 
2 Pani Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy, 
3 Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald. 

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca Komisji Kultury Oświaty i Zdrowia- Pani Małgorzata Kamińska - dokonała otwarcia
posiedzenia komisji, stwierdziła prawomocność obrad oraz przedstawiła projekt porządku obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald - Pani Ewa Bawolska -  złożyła wniosek o dodanie punktu do
porządku obrad punktów:

1.   Stanowisko  w  sprawie   rozpatrzenia  petycj i  dotyczącej  wydania  zakazu  stosowania
maseczek  ochronnych,  zakazu  stosowania  kwarantann  i  izolacj i  medycznej  oraz  zakazu
stosowania szczepień mRNA. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad.  

Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski - złożył wniosek o dodanie do porządku obrad projektów uchwał:

1.  w sprawie zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej
położonej w obrębie geodezyjnym Dylewo działka nr 11/3 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na dodanie ww. punktu
do porządku obrad

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.

następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów:
3.1. Nr 37A /2021 z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia odbytego w dniu 05-11- 2021 r.
3.2. Nr  38A /2021 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia z dnia 06 -
12-2021 r.
3.3. Nr 38B /2021 z posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji z dnia 06-12- 2021 r.
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3.4. Nr 38C/2021 z posiedzenia Komisji Budżetu, Rolnictwa i rozwoju Gospodarczego z dnia 13-12- 2021r.
3.5. Nr 40/2022 ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy z dnia 29-01-2022r. 
3.6.  Nr 40A/2022 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 24-02-2022r.
3.7. Nr 40B/2022 z posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji z dnia 24-02-2022r.
4.  Informacje o  planowanej  sprzedaży, dzierżawie  i przekazaniu majątku gminnego w 2021 roku.
5.  Informacja na temat stanu zaległości podatkowych.
6.  Ocena ściągalności opłat za wodę i ścieki oraz podatków w roku 2021.  Ocena działań zmierzających do
ograniczenia strat wody.
7.  Możliwości  finansowe dotyczące remontów dróg gminnych w oparciu o aktualne dane i  pozyskane
środki. Ocena zakresu zamierzeń inwestycyjnych dot. poprawy nawierzchni dróg gminnych na 2022 r.
8. Analiza wydatków na promocję gminy w 2021 roku.
9. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
9.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2032;

9.2.  w sprawie zmian w  budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.;

9.3.  w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań finansowanych ze środków
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 
9.4.  w sprawie ustalenia  wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla  strażaków ratowników Ochotniczych
Straży Pożarnej z terenu Gminy Grunwald za udział w działaniach ratowniczych lub  akcjach ratowniczych
oraz szkoleniach lub ćwiczeniach. 
9.5.  w sprawie zatwierdzenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na
terenie Gminy Grunwald. 
9.6.  w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Grunwald w 2022 roku.
9.7.   w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas
oznaczony do 3 lat. 
9.8. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 12 w miejscowości
Kitnowo.
9.9.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gmina Olsztynek dotyczącego przyjęcia do
realizacji zadania publicznego polegającego na objęciu mieszkańców Gminy Grunwald opieką i usługami
świadczonymi w mieszkankach chronionych.
9.10. w  sprawie  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Dylewo działka nr 11/3.
10.   Stanowisko  w  sprawie   rozpatrzenia  petycj i  dotyczącej  wydania  zakazu  stosowania
maseczek  ochronnych,  zakazu  stosowania  kwarantann  i  izolacj i  medycznej  oraz  zakazu
stosowania szczepień mRNA
11.  Wolne wnioski i informacje.
12 .  Zamknięcie obrad.
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt.   3.   Przyjęcie protokołów:  
3.1. Nr 37A /2021 z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia odbytego w dniu 05-11- 2021 r.,

Przewodnicząca Komisji  Kultury Oświaty i Zdrowia- Pani Małgorzata Kamińska – stwierdziła ,  ze
protokołów jest siedem i można przyjecie przegłosować łącznie. 
Protokoły wysłane były na posiedzenia.pl można było się z nimi zapoznać odpowiednio wcześnie, czy są
uwagi co do do treści protokołów. 
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Radni uwag nie zgłosili. 

Przewodnicząca Komisj i  Kultury  Oświaty  i  Zdrowia -  Pani  Małgorzata  Kamińska  –
poddała  pod głosowanie,  kto jes t  za  przyjęciem protokołu bez odczytywania:
1.  Nr  Protokół  nr  37A  /2021  z  posiedzenia  Komisj i  Kul tury,  Oświaty  i  Zdrowia
odbytego w dniu 05-11-  2021 r.
2. Nr  38A /2021 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia z dnia 06 -12-
2021 r.
3. Nr 38B /2021 z posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji z dnia 06-12- 2021 r.
4. Nr 38C/2021 z posiedzenia Komisji Budżetu, Rolnictwa i rozwoju Gospodarczego z dnia 13-12- 2021r.
5. Nr 40/2022 ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy z dnia 29-01-2022r. 
6.  Nr 40A/2022 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 24-02-2022r.
7.  Nr  40B/2022 z  posiedzenia  Komisj i  Skarg Wniosków i  Petycj i  z  dnia  24-02-2022r.
Radni uwag nie zgłosili. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła ww. protokoły

Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 4.    Informacje o  planowanej  sprzedaży, dzierżawie  i przekazaniu majątku gminnego w  
2021 roku.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił informację w ww temacie zał nr 2 .

Radni uwag nie zgłosili. 

Inspektor- Pani Elżbieta Kamińska  - przedstawiła informację w ww temacie zał nr 3 .

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 5.      Informacja na temat stanu zaległości podatkowych.  
Pani Bożena Szulc- przedstawiła informację w ww temacie od osób prawnych  zał nr 4. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- ile jest osób prawnych z zaległościami?
Inspektor - Pani Bożena Szulc- 2-3 osoby. 

Podinspektor- Pani Joanna Głowacka-przedstawiła informację w ww temacie  od osób fizycznych zał nr5.

Radny- Pan Sławomir Matuszewski- czy są gdzieś zanotowane umorzenia.

Inspektor - Pani Bożena Szulc- to inna osoba przygotowuje. 

Przewodnicząca Komisji  - Pani Małgorzata  Kamińska – poprosimy  o  informację  o  umorzeniach
za poprzedni rok w formie papierowej wysłać na posiedzenia.pl. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- a jaki jest stan ściągnięcia zobowiązana opłaty eksploatacyjnej. 

Inspektor - Pani Bożena Szulc- tą sprawą zajmuje się Pani Skarbnik z radcą prawnym. 

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 6.     Ocena ściągalności opłat za wodę i ścieki oraz podatków w roku 2021.  Ocena działań  
zmierzających do ograniczenia strat wody.
Inspektor - Pani Bożena Szulc- przedstawiła informację w ww temacie zał nr 6.

Radny- Pan Sławomir Matuszewski- czy były umorzenia w roku 2021. 

Przewodnicząca  Komisji  - Pani Małgorzata Kamińska –  były na pewno bo na komisji  głosowaliśmy
i poprosimy o zestawienie. 

Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  kiedyś było,  że dostarczanie wody nie jest  zarobkowo i kosztów
zaległości nie można umarzać. 

Radni uwag nie zgłosili. 
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Referent- Pani Małgorzata Żołondek-  przedstawiła informację w ww temacie zał nr 7.

Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 7.    Możliwości finansowe dotyczące remontów dróg gminnych w oparciu o aktualne dane i  
pozyskane  środki.  Ocena  zakresu  zamierzeń  inwestycyjnych  dot.  poprawy  nawierzchni  dróg
gminnych na 2022 r.
Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska- przedstawiła informację w ww temacie zał nr 8.

Przewodnicząca Komisji  - Pani Małgorzata  Kamińska -   jaką  kwotą  dysponujemy  na  remonty  dróg
gminnych.

Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska- z budżetu gminy 100 tys zł plus fundusze sołeckie. 
Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska -  czy były składane wnioski o dofinansowanie
dróg gminnych w ramach rozwoju wsi. 

Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska- nie zajmuję się wnioskami. 
Radny- Pan Adam Królikowski- Szczepankowo równiarka 12 tys. zł 

Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska- o szczegóły trzeba zapytać panią od funduszy sołeckich.

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 8  .   Analiza wydatków na promocję gminy w 2021 roku.  
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  planowane wydatki wynosiły 66 307 zł natomiast wykonano
64 716,75 zł, z tego pozyskane zostały środki z KOWR-u na kwotę 15 500 zł. Poszczególne wykonanie:
umowa zlecenia- 225 zł zapłata za rok 2020, zakup nagród konkursowych – 10 933,72 zł, zakup materiałów
i  wyposażenia  -160  zł,  zakup  usług  pozostałych  –  43642,03  zł,  w  tym są  koszty  dożynek  i  realizacja
materiałów promocyjnych gminę, 9 756 są to składki członkowskie na rzecz Stowarzyszenia Kraina Drwęcy
i Pasłęki. To są dane na podstawie sprawozdania Rb-28 rozdział 75755

Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska – czy możemy prosić o ksero tej karteczki?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- po omówieniu swoich punktów przyniosę wydruk z Rb 28.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  proszę wymienić jakie to były usługi
pozostałe. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- proszę o informację czego dotyczyły
wydatki inne na promocję gminy.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  są  to  koszty  związane  z  organizacją  dożynek  jak  np.
wynajem  sceny,  oświetlenia,  zespołu  muzycznego,  obsługa  toalet  oraz  przygotowanie  poczęstunku,
realizacja  projektu  audio-video  promujących  z  dożynek.  Zakupy  nagród  w  ramach  konkursu  na
najładniejszy balkon, zagrodę, ozdoby słomiane, konkurs zręcznościowy, na najładniejsze stoisko oraz na
konkurs gminne dyktando. 
Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska - prosimy o informacje w punktach na najbliższą
komisję za miesiąc.

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

9.   Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:  
9.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2032.

9.2.    w sprawie   zmiany    budżetu Gminy Grunwald na 2022 rok  

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska –  przedstawiła projekty wraz z uzasadnieniem  ww. uchwały
zał. nr 9 oraz zał. Nr 10.  
Odczytała pismo w firmy Trans bud w sprawie zmiany ceny dostawy opału zał nr 11. W związku z tym
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zmuszeni jesteśmy do zwiększenia budżetu po obu stronach na dostarczanie ciepła o kwotę 1119,20 zł. 
Po wysłaniu projektu uchwały wpłynęły dwie decyzję w sprawie z urzędu wojewódzkiego i wnioskuję o
dodanie ich do projektów ww. uchwał są to: dofinansowanie do wychowania przedszkolnego na rok 2022
zwiększenie  łącznie  o  212 346 zł  oraz  druga  na  zwiększenie  planu na  zadania  związane  z  ewidencją
ludności, wydaniem dowodów osobistych, i zmianą imion i nazwisk na kwotę 1 990 zł. 
Wnosimy o zwiększenie planu na inwestycję pod nazwą  Modernizacja oświetlenia Szkoły Podstawowej
w  Gierzwałdzie  po  rozeznaniu  okazał  się,  że  zabrakło  2008  zł,  z  tej  kwoty  chcielibyśmy,  aby
zmodernizowano oświetlenie w SP Szczepankowo. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- w sprawie dochody i rozchody gminy, były 4 projekty uchwały budżetowej
na rok 2022 i w każdej była inna kwota w dziale 905 skąd takie różnice?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – doskonale Pan zdaje sobie sprawę, że na koniec  roku nie
znamy do końca wykonana w danym roku i teraz wyrównujemy a   RIO przyjęła tą samą kwotę z WPF z
końca roku 2021. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- sprawdzę to  po umowach i będę pisał w drodze dostępu do informacji
publicznej  bo  inwestycji  wiele  nie  jest,  czy  przy  telemetrii  i  cyfryzacji  było  refinansowanie   do  95%
możliwość skorzystanie, wcześniej uzyskać środki to wynika z umowy? 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – na cyfryzacje mamy wykorzystany ten pułap, czyli 95% a
jeżeli chodzi o telemetrię  wodociągi to środki wpłynęły. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- na dzień 31 marca paragraf  905 i w tej chwili wykazała Pani deficyt
budżetowy zwiększyła go Pani o 200 000 zł , bo RIO pisało, że  deficyt budżetowy będzie wynosił 2 200
000 i będzie pokryty z tych oszczędności. W międzyczasie 3 400 000 zł ma Pani na tym 905, 2 400 000 zł
deficyt jest i w punkcie 3   jest napisane Deficyt  budżetu  gminy  wynosi  2 439 677,38  zł  i  zostanie
pokryty  przychodami  z niewykorzystanych  środków  pieniężnych  na rachunku  bieżącym  budżetu,
wynikających  z rozliczenia  dochodów  i  wydatków  nimi  finansowanych  związanych  ze  szczególnymi
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach. 
Suma mnie tylko interesuje 2 439 000  po odjęciu  2 400 000 zł   zostaje 39 000 zł 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – środki pokryte są na inwestycje, czyli one są w wydatkach.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-ja rozumiem ale po co paragraf 4 jeżeli takie środki państwo posiadają. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – paragraf 3
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  paragraf 4, nie budzi zastrzeżeń  wyprzedzające finansowanie działań
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu  Unii Europejskiej– 1 105 061,00 zł, ale sfinansowanie
deficytu w kwocie  1.000.000 zł  jeżeli  się  ma 3.500.000 zaoszczędzonych środków,   bo  tak  wynika  z
paragrafu 3,  to  jaka  jest  celowość  brania  kredytu  w rachunku bieżącym.  Według mnie  ten paragraf  4
należało by ograniczyć do głosowania na wyprzedzającym finansowaniem inwestycji. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – jak Pan sobie wyobraża, że środki przeznaczone na daną
inwestycje mamy wykorzystać na inny cel?
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- wyobrażam sobie. Pracowałem i wiedziałem,  że były środki z GOPS.
Czy państwo w ogóle korzystacie ze środków z GOPS, żeby pokrywać bieżące wydatki?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- nie, nie korzystamy  jest to dyscyplina finansów. 
Radny-Pan Henryk Kacprzyk-rozumiem, ale jak będzie dostęp do informacji  publicznej  to będzie to
można sprawdzić a podejrzewam, że na pewno korzystacie bo wszyscy korzystają. 
Skarbnik-Pani Sylwia Kierebińska- Pan korzystał, tak oczywiście,  ale my nie korzystamy. 
Radny-Pan  Henryk  Kacprzyk-  nie każę  Pani  naruszać  dyscypliny  finansów.  Pytam  tylko  jaka  jest
celowość zaciągania kredytu w rachunku bieżącym..

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – chodzi o to, że większość tych środków wykorzystana będzie
na konkretne inwestycje do czerwca  bądź do września,  a co dalej  jeżeli  my  weźmiemy ten kredyt  to
będziemy mieli  tą  pewność,  że  w  czerwcu  nie  zabraknie  nam  środków.   Jeżeli  my  przekażemy je  na
inwestycje to nie będziemy mieli tego problemu z bieżącym uregulowaniem faktur.
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Radny-Pan Henryk Kacprzyk- nie przekonuje mnie Pani odpowiedz, do 2018r. zazwyczaj radni udzielali
mi upoważnienia do zaciągania w rachunku bieżącym do kwoty 500.000zł ona później została zwiększona
do 1.000.000zł uważam, że to jest dużo i nie ma to wpływu na to co Pani mówi, bo rada może zadeklarować,
że jak powstanie potrzeba to rada się zbierze i wójt wykaże potrzebę. Pytałem pracowników co się dzieje z
kwotą 4 500 000 zł, czy jest odpowiedź z SKO?

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  nie  ma  jeszcze  odpowiedzi.  Na  sesji  będzie  radca  prawny
i odpowie na pytania.

Radny-Pan Henryk Kacprzyk- minęło tyle czasu, że SKO powinno płacić duże kary.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – też tak myślimy.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- dlaczego wydajemy to czego nie mamy, wprowadźmy do budżetu te
4 500 000 zł jak wpłynął one do budżetu. Trzeba podejść poważnie do tej uchwały, bo nie chcieliście
wprowadzać żadnych zmian a budżet uchwalony przez RIO ma charakter zastępczy i nie ogranicza RIO
pod względem czasowy, co oznacza, iż obowiązek uchwalenie budżetu przez radę może być w ciągu całego
roku. Rada Gminy ma prawo do uchwalenia własnego budżetu i nie tylko organ wykonawczy ma prawo
zgłaszać zmiany, ale także organ uchwałodawczy też może i się o tym przekonaliście bo zmiany doszły.   
Dlaczego cały czas się mówi o Stębark etap I a powinno być już etap II i na tym samym projekcie co ja
opracowałem. Nie uchwalajmy na najbliższej sesji  WPF i zmian w budżecie, bo nie jesteśmy w stanie
umówić  realnych  dochodów  i  podejmijmy  te  uchwały,  które  są  niezbędne  do  realizacji  inwestycji
planowanych  jako  niezbędne.    RIO  opracowało  budżet  i  można  na  nim  pracować,  dokonano  zmian
podjętych na sesji nadzwyczajnej tylko nie wiem czemu zostało tam 20 zł. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska – bo taką podjęliście uchwałę.  Sfinansowanie przejściowego
deficytu w kwocie 1 000 000 zł to niech się Pan nie boi, że nie będzie zapłacone. Na koniec roku składamy
wniosek o przełożenie płatności ZUS i to jest ta kwota potrzebna do ZUS, są ogromne raty z tamtego roku
i musimy je spłacić. W sprawie zmian w uchwale to nikt nigdy nie bronił składania zmian i można to robić
i wielokrotnie tłumaczyłam, że muszą być one przegłosowane. 

Przewodnicząca  Komisji - Pani Małgorzata Kamińska – składam wniosek o usunięcie kwoty 20 zł z
targowiska i przeniesienie na budowę sieci wodociągowej na Lipową Górę. 

Radni jednogłośnie wyrazili zgodę. 

Radny-Pan Henryk Kacprzyk-  ja cały czas podtrzymuje, że budżet mamy niezatwierdzony  przez radę
tylko zatwierdzony jest przez RIO. 

Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska -  czy możemy zdjąć całą opłatę eksploatacyjną
i dopiero jak wpłata zostanie uiszczona to ją wprowadzimy do budżetu, nie będzie sztucznego zawyżania
budżetu. 

Skarbnik-Pani Sylwia Kierebińska- nie mamy opłat za wodę, to co wyrzucamy?, nie mamy wprowadzać
do budżetu  opłat za ścieki. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- to jest należność dla gminy,  jest decyzja i koniec,  ona musi być
w budżecie podatki tak samo. 
Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska - zobowiązania wymagalne na 12 stycznia 2022
roku wynoszą ponad 7 mln zł/ 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- a skąd Pani taką kwotę wzięła. 

Przewodnicząca Komisji  - Pani Małgorzata  Kamińska -  zgodnie  z Rb28s  na  dzień  31  grudnia
zobowiązania wynosiły ponad 6 mln zł,  a jeżeli po 31 grudnia powstało jeszcze  ponad 1 mln no to razem
jest ponad 7mln zł.

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  nie,  jeszcze raz powiem sprawozdanie  Rb28s uwzględnia
wszystkie faktury wystawione do momentu sprawozdań za 2021 rok, które zostały wystawione w 2022 roku
jeżeli dotyczą 2021 roku one są również ujęte w tym sprawozdaniu. Dlaczego taka kwota, ponieważ to są
trzynastki, które my musimy uwzględnić jako zobowiązanie w roku 2022 i to jest łącznie w tych 6 mln zł. 
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Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska – czy wszystkie trzynastki zostały wypłacone?

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- tak. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- te Rb28s to tam dokładnie pisze,  zobowiązania od początku roku do 31
grudnia. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- tak, jest tak napisane, że powstałe 1 stycznia 2021 do 31
grudnia 2021roku, ale jak pan dokładnie się zapozna ze sprawozdaniem jest tam ujęte, że wszystkie wydatki
tego okresu nie tylko opłacone, ale też zobowiązania dotyczące 2021 roku. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- nie przekonuje mnie Pani wyjaśnienie. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  mówił Pan w ten sam  sposób sprawozdania nie rozumiem
dlaczego Pan teraz to zarzuca . 

Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska-czy mają jeszcze państwo pytania dotyczące WPF i
budżetu. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- Pani Przewodnicząca otrzymała pismo z Komisji BRiRG i przekazała go

Wójtowi:  Po przedstawieniu  i  analizie  komisje  przy  głosach  4  do  2,  wydały  negatywną opinię
przedstawionego projektu budżetu.  Uzasadnienie:  brak dyskusji  nad propozycjami do budżetu i
wspólnego wypracowania listy zadań priorytetowych na kolejne lata, zbyt duży deficyt i inwestycje
finansowane z kredytów -  naprawiła to RIO, brak zgody na emisję obligacji - naprawiła to RIO ,
niczym  nieuzasadniona  wielkość  dofinansowania  dla  GCSiR,  włączona  do  dochodu  opłata
eksploatacyjna. Żaden ten punkt nie został zaakceptowany w budżecie to jest niedopuszczalne, tylko budowa
targowiska została uwzględniona. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  już  wypowiedziałam się  z  w sprawie  tego  pisma,  jeżeli
chcecie państwo zmniejszyć dochody to trzeba wykazać z czego je zmniejszyć i jaka jest podstawa. Należy
określić skąd ściągnąć wydatki. Co z  paragrafem  4 sfinansowanie przejściowego deficytu , czy możemy to
zostawić? 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  każda szanująca się instytucja i firma, każdy  jak ktoś
prowadzi działalność wie, że taki deficyt rachunków bieżących każdy dziś posiada to jest rzecz
normalna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-ja sugeruje, żeby zostawić ten 1 mln zł,
ponieważ w tamtym roku udało się je spłacić, to były podręczne pieniądze które służyły do swobodnego
gospodarowania środkami gminy.
Radna- Pani Ewa Ziejewska- ja uważam ze skoro RIO przejrzało ten nasz budżet to powinniśmy przyjąć,
to co RIO ewentualnie podjąć uchwałę jeżeli chodzi o tą drogę i kanalizacje kwotę 1 105 000 zł
Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska - par. 4 zostaje bez zmian, nie poprawiamy go. 
Radny Pan Adam Królikowski-  zapytał o załącznik nr 3 i kwotę na oświetlenie w Szczepankowie. 
Wójt- Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  chcemy wykonać oświetlenie w Szczepankowie na
łączny koszt  ok.  70  000 zł  w tym 50% pokryje  Energa  oświetlenie  a  50% Urząd Gminy.  Zgodnie  z
projektem będzie wykonanie. 
Radny Pan Adam Królikowski-  rozmawialiśmy o 6 lampach a w projekcie jest 11 to jest duży koszt,
12 000 zł z funduszu sołeckiego.
Wójt- Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  to są różne sprawy. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska-  zapytała o dostarczenie ciepła zgodnie z sprawozdań Rb. Należności
z tytułu dostarczania ciepła wynoszą 864 352 zł a wydatki  669 339 zł, więc jest dochód  195 000 zł.
Natomiast zobowiązania 872 994 zł to jest niezapłacone za węgiel na koniec grudnia? 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- tak, nie w całości. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- nie jest to wymagalne bo jest rozłożone na raty. Należności z tytułu
niezapłacenia z tytułu CO wynosi 308 525 zł, w tym wymagalne 198 000 zł. W tych wydatkach są odsetki
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16 243  zł z jakiego tytułu? 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  są  to  odsetki  za  nieopłacone   faktury.  Kwoty  trzeba
przeanalizować i uwzględnić daty, które zobowiązania powstały, w którym roku. 
Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska – na jakim etapie jest zakup laptopów dla rodzin,
które złożyły wnioski?
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- z nasze strony są złożone dokumenty i czekamy na weryfikacje
jest to długi proces. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

9.3.   w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  finansowanie  zadań  finansowanych  ze
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 

Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska –   przedstawiła projekt wraz  ww. uchwały zał. nr 14.

Radni uwag nie zgłosili. 

9.4.   w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków  ratowników
Ochotniczych Straży Pożarnej z terenu Gminy Grunwald za udział w działaniach ratowniczych lub
akcjach ratowniczych oraz szkoleniach   lub ćwiczeniach.  
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- przedstawiła projekt wraz  ww. uchwały zał. nr 15.

Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska - 

Radni uwag nie zgłosili.

9  .5.   w  sprawie  zatwierdzenia  regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  
obowiązującego na terenie Gminy Grunwald.
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- przedstawiła projekt wraz  ww. uchwały zał. nr 16.
Radni uwag nie zgłosili.

9  .6.   w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald w 2022 roku.
Inspektor- Pani Elżbieta Kamińska  - przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr 17.
Radni uwag nie zgłosili.

9.7.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas
oznaczony do 3 lat.
Inspektor- Pani Elżbieta Kamińska  - przedstawiła projekt ww. uchwały zał. nr 18.
Radni uwag nie zgłosili.

9  .8.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  2  w  budynku  nr  12  w  
miejscowości Kitnowo.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 19.
Radni uwag nie zgłosili.

9.9. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gmina Olsztynek dotyczącego przyjęcia
do realizacji zadania publicznego polegającego na objęciu mieszkańców Gminy Grunwald opieką i
usługami świadczonymi w mieszkankach chronionych.
Sekretarz - Pan Jan Sokołowski- przedstawiła projekt wraz  ww. uchwały zał. nr 20.
Radni uwag nie zgłosili.
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9.10  .   w  sprawie  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości  
niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Dylewo działka nr 11/3  .  
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz - przedstawił projekt ww. uchwały zał. nr 21.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 10.    S  tanowisko  w  sprawie   rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  wydania  zakazu  
stosowania  maseczek  ochronnych,  zakazu  stosowania  kwarantann  i  izolacji
medycznej oraz zakazu stosowania szczepień mRNA         
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  odczytała stanowisko Rady Gminy  w
sprawie  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  wydania  zakazu  stosowania  maseczek  ochronnych,  zakazu
stosowania kwarantann i izolacji medycznej oraz zakazu stosowania szczepień mRNA  zał nr 22. 
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 1  1  .  Wolne wnioski i informacje.  
Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska - przypomniała o obowiązku wyznaczenia miejsca
targowego i zaproponowała Gierzwałd oraz Stębark.  To do czego obliguje nas ustawa.  Złożyła wniosek do
przewodniczącej i wójta o przygotowanie takiej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- odpowiedziała, że już złożyła wniosek
do wójta w tej sprawie. 
Przewodnicząca Komisji - Pani Małgorzata Kamińska – rozumiem, że będzie ona przygotowana. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski -  prawdopodobnie. 
Sekretarz  -  Pan  Jan  Sokołowski- na  posiedzenia.pl  wysłano  do  radnych  program  rozwiązywania
problemów  alkoholowych  i  narkomani  w  Gminie  Grunwald  i  będzie  to  przedmiotem  uchwały,  którą
przygotuję na sesje. 
Przewodnicząca Komisji  - Pani Małgorzata  Kamińska - na  czwartkowej  sesji  będzie  omawiany
Sprawozdania z GOK, Biblioteki i GCSRiT i proszę o przesłanie tych materiałów na posiedzenia.pl

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  wpłyną do mnie wniosek od Komitetu
Obywatelskiej Inicjatywy Uchwałodawczej w sprawie chronionego obszaru Jeziora Mielno. Zwracają się z
wnioskiem  o  podjęcie  uchwały  w  sprawie   zwrócenia  się  do  Sejmiku  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego z wnioskiem o powiększenie Obszaru Chronionego Krajobrazu Jeziora Mielno, materiał jaki
otrzymałam jest  bardzo obszerny  i  otrzymałam go  w piątek.  Materiał  przekaże  radnym i  zostanie  on
omówiony na najbliższej sesji. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska-  wyczytałam, że pomieszczenie po ośrodku zdrowia będzie odnawiane , czy
coś tam będzie się działo..
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-   zgodnie z państwa życzeniem i mieszkańców będzie nowy
ośrodek zdrowia i jest on przegotowywany zgodnie z wytycznymi. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- czy, wnioski do Polskiego Ładu zostały złożone.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  tak,  wnioski  są  złożone  i  będą  w  sprawozdaniu  na  sesji
przedstawione. 
Radny-  Pan  Adam  Królikowski-  czy,  ludzie  maja  prawo  nie  wpuścić,  żeby  nałożyć  nakładki  na
wodomierze. Odetniemy ich, tak?
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- jeżeli będzie taka potrzeba
Radny- Pan Adam Królikowski-wiadomo, czy będzie podzielenie na ścieki na wodomierzu? 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- będzie musiał sam pan założyć. 
Radny- Pan Sławomir Matuszewski – mamy wykonawce na remont drogi do szkoły, ale brakuje nam
kruszywa. 
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Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- ile potrzeba ?
Radny- Pan Sławomir Matuszewski- ok 2-3 wywrotki. 

Ad. pkt. 1  2   . Zamknięcie obrad.  

Przewodnicząca Komisji  - Pani Małgorzata  Kamińska - wobec  zrealizowania  porządku  obrad
zamknęła wspólne posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa
i  Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Komisji  Gminy  odbytego
w dniu 29-03-  2022 r.

Radni uwag nie zgłosili.

Protokołowała    Przewodnicząca  Komisj i   Oświaty i  Zdrowia

Iwona Mikołajczak Małgorzata Kamińska 
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